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§ 49 KFKS 2019/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2019-02-18 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev till kommunstyrelsen om detaljplan 
för Jarlabergsvägen, Sicklaön 367:5 m.fl. i 
Jarlaberg, västra Sicklaön 

Susanne Werlinder, planenheten 

Inbjudningar 
 

Inbjudan till Storsthlms Bostadsforum den 
22 februari 2019.  
Sista anmälningsdag är 20 februari 

 

Reviderad inbjudan till SKLs 
Demokratidagen 2019, med förtydligande 
att aktuellt datum är 3 april 2019  

 

Inbjudan och program till SKLs 
Demokratidagen 2019 
Sista anmälningsdag är 25 mars 

 

Rapporter 
 

Länsstyrelsens inspektion hos 
överförmyndarnämnden 

 

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2019-01-22, KSAU och 
KSVU 2019-02-05 

 

Protokollsutdrag från revisorerna, val av 
ordförande och vice ordförande 2019-april 
2023 

 

Informationsfolder om politikers ansvar 
för redovisning och finansiell rapportering 
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(Rådet för kommunal redovisning, RKR), 
delas ut på sammanträdet 

 
- - - - - 
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§ 50  

Delegationsbeslut 

Beslut 
Det fanns inga delegationsbeslut till sammanträdet. 
 
- - - - - 
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§ 51 KFKS 2018/17 

Exploateringsavtal för Jarlabergsvägen, Jarlaberg 

Beslut 
Ärendet bordläggs och behandlas på ett extra kommunstyrelsesammanträde den 4 mars 
2019 kl. 15.30, sammanträdesrummet Jelgava. 
 

Ärende 
Syftet med att ingå exploateringsavtalet är att möjliggöra en komplettering av Jarlabergs 
centrala område med nya bostäder och handel i enlighet med översiktsplanens intentioner. 
Stadsbyggnadsprojektet Jarlabergsvägen innebär att det möjliggörs för totalt cirka 110 
bostadslägenheter och cirka 1100 m² verksamhetslokaler. Exploateringsavtalet förutsätter 
att kommunfullmäktige antar förslaget till detaljplan för Jarlabergsvägen inom fastigheten 
Sicklaön 367:5. 
 
Exploatör är Bostadsrättsförening H ALM Taket 37 som ägs av ALM Equity AB. 
Exploatören äger två tredjedelar av kvartersmarken inom exploateringsområdet. Den sista 
tredjedelen äger kommunen, vilken exploatören ska förvärva för bostadsrätter när 
detaljplanen vunnit laga kraft. Kommunen erhåller en intäkt för markförsäljningen om 
cirka 34 miljoner kronor. Exploatören står huvudsakligen för alla kostnader hänförliga till 
exploateringen av kvartersmarken. De kostnader som passerar via kommunen är 
planläggningskostnader samt kommunens interna administrativa arbete. Dessa kostnader 
debiteras Exploatören. Kommunen bevakar vidare att gestaltningen för byggnation följs 
och anläggningar på kvartersmark utförs. Exploatören erlägger tunnelbanebidrag, 
exploateringsersättning och bidrag till Konsten att skapa stad till kommunen samt 
anläggningsavgift för vatten och avlopp till Nacka Vatten och Avfall AB. 
 
Utbyggnaden av allmänna anläggningar inom detaljplanen, såsom Jarlabergsvägen och det 
allmänna torget, genomförs av kommunen och bekostas genom exploateringsersättningen 
inom fördelningsområdet Centrala Nacka. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 3 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 8 januari 2019 
Exploateringsavtal med Bostadsrättsförening H ALM Taket 37 inklusive bilagor 
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Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 3 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå föreslaget  
exploateringsavtal med Bostadsrättsföreningen H ALM taket 37 avseende detaljplan för 
Jarlabergsvägen, fastigheten Sicklaön 367:5, Jarlaberg på västra Sicklaön.  
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet bordläggs och behandlas på ett extra 
kommunstyrelsesammanträde måndagen den 4 mars 2019 kl. 15.30, sammanträdesrummet 
Jelgava. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 52 KFKS 2016/965 

Detaljplan för Jarlabergsvägen, Sicklaön 367:5 m.fl. i 
Jarlaberg, västra Sicklaön 
 

Beslut  
Ärendet bordläggs och behandlas på ett extra kommunstyrelsesammanträde den 4 mars 
2019 kl. 15.30, sammanträdesrummet Jelgava. 
 

Ärendet 
Detaljplaneförslaget för Jarlabergsvägen är tillstyrkt av miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
och kommunstyrelsen ska ta ställning till om kommunfullmäktige ska föreslås anta 
detaljplanen. 
 
Planförslaget gör det möjligt att uppföra fyra nya flerbostadshus i 8–9 våningar (med den 
översta våningen indragen), med totalt cirka 110 lägenheter. Bebyggelsen har en 
sammanhållen sockelvåning längs Jarlabergsvägen med bland annat plats för lokaler. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 4 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 26 juni 2018 
Bilaga 1 Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 juni 2019 §154 
Bilaga 2  Tjänsteskrivelse för miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 maj 2018 
Bilaga 3  Granskningsutlåtande 
Bilaga 4  Planbeskrivning 
Bilaga 5  Gestaltningsprogram 
Bilaga 6  Plankarta 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 4 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta detaljplan för Jarlabergsvägen. 
Beslut i miljö och stadsbyggnadsnämnden den 20 juni 2018 § 154 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet bordläggs och behandlas på ett extra 
kommunstyrelsesammanträde måndagen den 4 mars 2019 kl. 15.30, sammanträdesrummet 
Jelgava. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 53 KFKS 2002/301-214 

Detaljplan för Sydöstra Lännersta 2 (Område W), i Boo 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen för Sydöstra Lännersta 
2 (Område W) i Boo. 
 

Ärende 
Detaljplanens syfte är att införa byggrätter lämpliga för permanentboende och att rusta upp 
vägar samt att ersätta enskilda vatten- och avloppslösningar med kommunala anläggningar. 
Huvudmannaskapet för allmän plats ändras från enskilt till kommunalt. Planen syftar vidare 
till att skydda områdets kvaliteter i landskapsbild och kulturhistorisk värdefull 
bebyggelsemiljö. Med detaljplanen tillkommer genom avstyckning drygt 40 nya bostäder, 
en ny lekplats och bollplan samt upprustning av del av strandpromenaden. Kommunens 
bedömning är att detaljplanens genomförande inte kan antas medföra betydande 
miljöpåverkan.  
 
Detaljplaneförslaget för Sydöstra Lännersta, område W, tillstyrktes av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden den 12 december 2018 och kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att anta planförslaget. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 6 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 9 januari 2018 
Bilaga 1 Protokoll tillstyrkan av miljö och stadsbyggnadsnämnden den 20 juni 2018 § 274 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 1 
Bilaga 4 Granskningsutlåtande 2 
Bilaga 5 Granskningsutlåtande 3 
Bilaga 6 Planbeskrivning 
Bilaga 7 Genomförandebeskrivning 
Bilaga 8 Miljöredovisning 
Bilaga 9 Plankarta blad 1 
Bilaga 10 Plankarta blad 2 
Bilaga 11 Plankarta blad 3 
Bilaga 12 Plankarta blad 4 
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Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 6 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta detaljplanen för Sydöstra Lännersta 
2 (Område W) i Boo. 
Beslut i miljö och stadsbyggnadsnämnden den 12 december 2018, § 274 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att ärendet avslås. 

Beslutsgång 
Med avslag på Mikael Carlssons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistans kommunstyrelsegrupp. 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Inför tidigare antagande av denna plan var vi från Socialdemokraterna väldigt kritiska till 
att man inte lyckats få en lösning på frågan om att säkerställa allmänhetens nyttjande av 
strandpromenaden i området. Då frågan var komplex och eventuella försök till ytterligare 
lösningar skulle dra ut på tiden, såg vi att en möjlig lösning var att sätta genomförandetiden 
för detaljplanen relativt kort. På vårt förslag sattes den till 5 år. Det är viktigt för området 
och de boende att detaljplanen inte fördröjs ytterligare, men att man också inom en 
överskådlig framtid har möjlighet att se över en lösning för strandpromenaden.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi i Miljöpartiet anser att en fortsatt sammanhängande strandpromenad mellan Tollare 
och Backeböl är väldigt värdefull för Nackaborna och är beredda till långtgående insatser 
för att hålla den öppen för allmänheten. Arbetet med detaljplanen för området har dock 
pågått under onormalt lång tid och vi är inte i det här läget beredda att rösta nej till 
detaljplaneförslaget bara för att man ännu inte lyckats lösa frågan med att avtalsreglera 
tillgången till strandpromenaden. Strandskyddet och allemansrätten i sig ger 
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strandpromenaden ett mycket starkt skydd. Miljöpartiet har också kommit med ett konkret 
förslag på att återuppbygga den gamla ångbåtsbryggan vilket skulle stärka servituten som 
reglerar åtkomsten till strandpromenaden.” 
 
Tomas Ottosson (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Att detaljplanen kommer att antas ser ut som ett faktum med de beslut och 
protokollsanteckningar som finns i ärendet. Det finns också en stor vilja från flera partier 
till att säkerställa att strandpromenaden genom området garanteras i framtiden. 
Vänsterpartiet ser det som en fortsatt viktig fråga för att garantera strandpromenadens 
skötsel och framkomlighet.” 
 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Detaljplanarbete för detta område har pågått under lång tid, redan innan 
Sverigedemokraterna fick representation i kommunfullmäktige. 
Sverigedemokraterna håller med de partier som anser att det är viktigt att garantera en 
strandpromenad mellan Tollare och Bäckeböl i framtiden. 
P g a den långa tid som arbetet med detaljplanen för området har pågått vill vi inte rösta 
emot förslaget, utan godkänner förslaget, men vill att strandpromenaden inte glöms bort.” 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) lät anteckna följande. 
 
”Arbetet med detaljplanen för Sydöstra Lännersta 2 Område W har av olika skäl pågått i 
snart 10 år. Under hela denna tid har Liberalerna arbetat för att skötseln av 
strandpromenaden, som löper genom hela området, ska överföras till kommunen genom 
att marken inlöses och görs till allmän platsmark. Vi har inte fått majoritet för denna åsikt, 
men enligt bestämmelse i detaljplanen är frågan möjlig att ompröva om fem år. Vi tänker 
fortsatt arbeta för att strandpromenaden blir framkomlig och säker och står fast vid att 
detta bara kan ske med kommunen som huvudman. 
 
Detaljplanen är nu framme vid de sista beslutstillfällena. Betydelsen av att boende inom 
planen äntligen kan tillgodogöra sig en utbyggnad av VA-anläggningar och byggrätter för 
permanentboende ska då vägas mot Liberalernas hittillsvarande krav om återremiss för att 
hävda strandpromenadens status. I en avvägning mellan det enskilda och även det allmänna 
intresset av VA-anslutning och byggrätter och det allmänna intresset av att säkerställa en 
framkomlig och säker strandpromenad väger VA och byggrätter över. Liberalerna vill 
därför inte ytterligare försena planens antagande utan tillstyrker att detaljplanen antas.” 
 
- - - - - 
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§ 54 KFKS 2009/272-251 

Beslut om utökad budget för stadsbyggnadsprojekt 
Vikingshillsvägen, 9409 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
 
Kommunfullmäktige beslutar utöka budget för stadsbyggnadsprojekt Vikingshillsvägen 
med 22,2 miljoner kronor, varpå den totala projektbudgeten uppgår till 130,7 miljoner 
kronor.   

Ärende 
Kommunens entreprenör Veidekke har sedan 2017 byggt om Vikingshillsvägen där 
utbyggnad av kommunalt VA och genom miljödom beviljade åtgärder för markavvattning 
ingår. Under ombyggnaden har entreprenaden drabbats av oförutsedda händelser och 
problem i form av bland annat projekterade bergnivåer som inte stämmer med 
verkligheten, undermåliga förstärkningsarbeten i den befintliga vägen som utförts tidigare 
och varit okända för kommunen samt tillkommande trafiksäkerhetskrav på en tillfällig gång 
och cykelväg längs med hela vägen under byggtiden. Detta orsakar kostnadsökningar och 
skapar produktions- och driftproblem vilket förskjuter färdigställandetiden. 
Kostnadsökningen bedöms till 22,2 miljoner kronor där ny total projektbudget blir 130,7 
miljoner kronor och färdigställandetid för entreprenaden bedöms förskjuts från Q2 2019 
till slutet av Q4 2019. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 7 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenhet Nacka den 8 december 2018 
Bilaga 1 Lägesrapport. 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 7 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
Kommunfullmäktige beslutar utöka budget för stadsbyggnadsprojekt Vikingshillsvägen 
med 22,2 miljoner kronor, varpå den totala projektbudgeten uppgår till 130,7 miljoner 
kronor.   
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp. 
 
”Ännu ett ärende med kraftigt utökad budget pga oförutsedda kostnadsdrivande faktorer. 
Dessa är bl a geologiska problem som tidigare experter/konsulter inte har förutsett. Det 
påminner alltför mycket om bakgrunden till de kraftiga kostnadshöjningarna för 
exploateringarna vid Duvnäs utskog. Märkligt att man inte lärde sig av detta. Likaså att man 
inte hade räknat och kalkylerat med en gc-väg i anslutning som nu har framkommit. Hur 
det kan komma sig i dessa tider då det är i fokus  på detta vid all utbyggnad och planering i 
Nacka? Nu ska man byta experter som jobbar vidare med utbyggnaden men den stora 
frågan är hur upphandlingen gjordes så att man får den kvalitet som behövs för projektet. 
Nackalistan anser att det inte borde vara så att budgeten så ofta missar målet, att 
upphandlingar görs tillräckligt realistiska och noggranna och att prisnivån är realistisk och 
inte en önskenivå.” 
 
- - - - - 
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§ 55 KFKS 2018/1226 

Investeringsmedel för muralmålningar och Wall Street 
Nacka – en internationell medskapande 
muralmålningsfestival för attraktiva utemiljöer i hela 
Nacka 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att genomföra muralmålningsfestivalen Wall Street Nacka 
2019 under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att bevilja investeringsmedel 
enligt beslutspunkt 2.  
 
2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om investeringsmedel för 
muralmålningar på kommunala konstruktionsbyggnader om totalt 2,5 miljoner kronor.  
 

Ärende 
Det föreslås att kommunen ska initiera en återkommande internationell 
muralmålningsfestival med ett första genomförande hösten 2019. Beräknad kostnad år 
2019 är 2,5 miljoner kronor för genomförande av 5-10 stycken muralmålningar på 
kommunala konstruktionsbyggnader såsom broar, väggar och stödmurar. Konstverken 
kommer bli en permanent del av stadsrummet både under uppförande av ny bebyggelse 
och nya miljöer i Nacka och när väl områden har byggts klart. Genom samverkan med 
privata näringslivet beräknas ytterligare cirka 10 muralmålningar tillkomma år 2019, vilket 
innebär totalt cirka 20 stycken muralmålningar. Verken ska spridas över hela Nacka. 
Festivalen ska präglas av medskapande, lärande, kvalitet och kommunikation. I den 
långsiktiga planeringen finns tankar om att genomföra nästa festival år 2021, och sedan 
vartannat år fram till år 2030. Beslut om ytterligare festival görs efter analys och utvärdering 
av den inledande festivalen 2019.  
 
Festivalen syftar till att bidra till utvecklingen av hela Nacka och stärka arbetet för det goda 
samhället där människor trivs och mår bra. Syftet är att öka Nackas identitet och 
attraktivitet som en bra plats att bo i, besöka, investera i och driva företag i.  
 
För att få till ett jämställt och respektfullt samspel med det privata näringslivet behöver 
kommunen visa goda exempel. Det handlar om att leda genom att gå först. Festivalen 
bidrar till att styra utvecklingen åt det håll kommunen vill. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 10 
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Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 9 januari 2019 
Bilaga 1: Presentationsidé med förslag på platser för muralmålningar 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 10 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
1. Kommunstyrelsen beslutar att genomföra muralmålningsfestivalen Wall Street Nacka 
2019 under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att bevilja investeringsmedel 
enligt beslutspunkt 2.  
2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om investeringsmedel för 
muralmålningar på kommunala konstruktionsbyggnader om totalt 2,5 miljoner kronor.  
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Sidney Holm (MP), 
Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD) och Helena Westerling (S), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Esa Pekka Örmä (SD) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), att ärendet 
avslås. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Helena Westerling, att förslaget 
kompletteras med graffitiväggar på flera platser i kommunen och att graffitifrämjandet som 
har stor erfarenhet och kunskap inom området bjuds in som samarbetspartner i Wall-Street 
Nacka och i att ordna lagliga graffitti väggar i Nackas kommundelar. 
 
Mats Gerdau yrkade avslag på Tomas Ottossons tilläggsyrkande. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Esa Pekka Örmäs yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 
Peters yrkande. 
 
I enlighet med Mats Gerdaus yrkande beslutade kommunstyrelsen avslå Tomas Ottossons 
tilläggsyrkande. 
 

Reservationer 
Esa Pekka Örmä reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas 
kommunstyrelsegrupp och ingav följande. 
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”Muralmålningar är bara ett finare ord för klotter. Erfarenheter från liknande projekt är att 
”godkänt” klotter kommer att öka frekvensen av ”icke godkänt” klotter. Nacka har alldeles 
tillräckligt med klotter utan att kommunen behöver uppmuntra klottrandet.   
Nackaborna skulle definitivt uppskatta om pengarna användes till att plantera levande 
blommor eller växter i kommunen, eller varför inte använda pengar till städning och 
klottersanering i offentliga miljöer.” 
 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet reserverar sig till förmån för sitt eget tilläggsyrkande om samarbete med 
Graffitifrämjandet och att ordna med möjligheter för kommuninnevånare att utrycka sig 
själva genom graffitimålning.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistans kommunstyrelsegrupp och 
ingav följande. 
 
”I budgetförslaget fra ̊n Nackalistan för år 2019 ville vi ändra fo ̈rslaget om muralma ̊lningar 
till utökad peng till blomsterprogrammet. Detta är något som vi av erfarenhet vet är väldigt 
positivt och uppskattat hos kommuninnevånarna.Ofta så delas bilder på utsmyckade 
rondeller och platser vid t.ex påsk med vackra blommor eller vid Halloween med olika 
konstnärliga utsmyckningar. Vi tror att med rätt förutsättningar så kan vi få nationell och 
internationell spridning av sådan utsmyckning. 
Vi är också oroade att budgeten i detta ärende är allt för snäv och att kostnaderna kan 
komma att öka ganska mycket vilket också leder fram till vårt avslagsyttrande. ” 
 

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna tycker att kulturnämnden ska ha ansvaret för konstens utveckling, 
men konsten som sådan är värdefull och har i det här fallet potential att tillföra goda 
värden för Nackaborna. Vi vill också påminna om att Socialdemokraterna har föreslagit att 
även inbjuda graffitiartister att på ordnade platser kunna ställa ut sin graffitikonst. ” 
 
- - - - - 
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§ 56 KFKS 2019/90 

Utökad kommunal borgen Idunskolan 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår borgensåtagande på två miljoner 
kronor (2 000 000 kronor) med maximalt tio års amortering för lån som Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik upptar. Borgensåtagandet är villkorat av att Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik lämnar säkerhet till kommunen i form av pantbrev på lånebeloppet i 
fastigheterna Kil 1:48 och Velamsund 1:1. Idunstiftelsen för waldorfpedagogik ska årligen 
redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis saldot på stiftelsens totala banklån till 
kommunen.  

Ärende 
Idunstiftelsen för waldorfpedagogik har inkommit med en ansökan om kommunal borgen. 
Idunstiftelsen för waldorfpedagogik har byggt ut sina verksamhetslokaler och kommer år 
2020 erbjuda 290 barn utbildning och i åldershomogena klasser. Nacka kommun har 
tidigare beviljat kommunal borgen på 29 miljoner kronor för Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik. Amortering av de lånen pågår och följer den beslutade takten.  
 
Bedömningen är att Idunstiftelsen ur ett ekonomiskt perspektiv klarar de krav som 
långivare ställer. Ekonomin i verksamheten har de senaste åren varit stabil. Med en säkerhet 
i befintlig fastighet minimeras kommunens risk, därför föreslås att Idunstiftelsen lämnar 
pantbrev i de fastigheter som stiftelsen äger. Pantbreven ska uppgå till som lägst 
lånebeloppet som Idunstiftelsen lånar från extern långivare. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 9 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 20 januari 2019 
Årsredovisning Idunstiftelsen, räkenskapsår 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 9 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår borgensåtagande på två miljoner 
kronor (2 000 000 kronor) med maximalt tio års amortering för lån som Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik upptar. Borgensåtagandet är villkorat av att Idunstiftelsen för 



 
22 (73) 

 18 februari 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

waldorfpedagogik lämnar säkerhet till kommunen i form av pantbrev på lånebeloppet i 
fastigheterna Kil 1:48 och Velamsund 1:1. Idunstiftelsen för waldorfpedagogik ska årligen 
redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis saldot på stiftelsens totala banklån till 
kommunen.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
Johan Krogh (C) anmälde att han ej närvarar under ärendets behandling på grund av jäv. 
 
- - - - - 
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§ 57 KFKS 2019/12 

Lokala ordningsföreskrifter  

Beslut 
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar de föreslagna lokala ordningsföreskrifterna, med följande 
ändringar: att orden ”eller dålig framkomlighet” lägg till sist i stycke 4 på sidan 2, samt att  
rubriken på sidan 3 ändras från ”Nykterhet” till ”Förtäring av alkohol”. 
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att det på kommunens hemsida tydligt ska framgå var de 
lokala ordningsföreskrifterna gäller och kompletteras med information om var hundar får 
vistas och bada och var de inte får bada, dvs vad som anses vara en kommunal badplats. 
 

Ärende 
Nacka kommuns lokala ordningsföreskrifter reglerar ordning och säkerhet på offentlig 
plats. De lokala ordningsföreskrifterna ska vara ett levande dokument utifrån de behov 
som Nacka kommun har och behöver uppdateras med jämna mellanrum. Nuvarande lokala 
ordningsstadga är från 2001. 

Genomförande 

Vid uppdateringen har dokumentet justerats enlig följande principer. 
Språklig översyn genom klarspråksgranskning. 
Renodla dokumentets innehåll så att det endast är tillägg till ordningslagen. 
Rensa dokumentet från dubbelregleringar (i exempelvis miljöbalken) 
Anpassa ordningsföreskrifterna utifrån dagens behov. 

Följande ändringar har skett utifrån inkomna remissvar och juridisk granskning. 
Förtydligande av paragrafen om cykling i motionsspår. 
Justering av paragraferna kring det fria rummet under rubriken affischering och liknande 
Justering av texten under rubriken tältning. 
Justering av tidpunkten för att få ha hund på badplatser samt regleringen kring tikar. 
Förtydligande av vilka områden som omfattas av ordningsföreskrifterna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 8 
Natur-och trafiknämnden den 11 december 2018 § 219 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig miljö den 20 november 2018 
Förslag på nya ordningsföreskrifter, bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
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Lokal ordningsföreskrift, remissversion, bilaga 2 till tjänsteskrivelsen 
Remissredogörelse, bilaga 3 till tjänsteskrivelsen 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 8 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige antar de föreslagna lokala ordningsföreskrifterna, med följande 
ändringar: att orden ”eller dålig framkomlighet” lägg till sist i stycke 4 på sidan 2, samt att  
rubriken på sidan 3 ändras från ”Nykterhet” till ”Förtäring av alkohol”. 
2. Kommunstyrelsen beslutar att det på kommunens hemsida tydligt ska framgå var de 
lokala ordningsföreskrifterna gäller och kompletteras med information om var hundar får 
vistas och bada och var de inte får bada, dvs vad som anses vara en kommunal badplats. 

Beslut i natur och trafiknämnden den 11 december 2018, § 219  
Natur och trafiknämnden beslutade anta föreslagna lokala ordningsföreskrifter, samt 
föreslog kommunfullmäktige fattar följande beslut: 
Kommunfullmäktige antar de föreslagna lokala ordningsföreskrifterna, bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag med följande tillägg. 
 

1. Följande tillägg görs i de lokala ordningsföreskrifterna, sidan 1, längst ned: ”Passiv 
insamling av pengar (tiggeri) är förbjuden på följande platser (enl bilaga): Björknäs 
centrum, Ektorps centrum, Fisksätra centrum, Ica Maxi Skvaltan inkl 
återvinningsstation, Lidl Orminge, Nacka Forum, Orminge centrum, Saltsjöbaden 
centrum, Sickla köpkvarter, Älta centrum samt återvinningsstationen vid Igelboda 
station.”  

 
2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag 

att tillskriva regeringen med krav på införande av ett nationellt förbud mot tiggeri i 
Sverige samt att regeringen agerar så att de länder som tiggarna kommer från 
behandlar sina utsatta och fattiga medborgare på ett värdigt sätt samt att det 
omfattande EU-stöd dessa länder får villkoras med att länderna tar sitt sociala 
ansvar och erbjuder utbildning och jobbinsatser.  

 
Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-Steen (L), Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V), 
Karin Teljstedt (KD) och Emelie Friberg (S) instämde i Mats Gerdaus yrkande, att bifalla 
arbetsutskottets förslag. 
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Gunilla Grudevall-Steen yrkade, med instämmande av Hans Peters, Sidney Holm, Emelie 
Friberg, Mikael Carlsson, Tomas Ottosson och Karin Teljstedt, avslag på Mats Gerdaus 
tilläggsyrkande. 
 
Esa Pekka Örmä (SD) yrkade bifall till punkten 1 i Mats Gerdaus tilläggsyrkande. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att nedanstående text stryks i Lokala ordningsföreskrifter 
sidan 3, tredje stycket under rubriken Affischering och liknande.  
 
”Polismyndighetens tillstånd krävs för att sätta upp affischer, annonser eller liknande anslag 
på husväggar, staket, stolpar, hänvisningsskyltar eller liknande som är belägna på eller vetter 
mot offentlig plats.” 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande, att bifalla 
arbetsutskottets förslag. 
 
I enlighet med Gunilla Grudevall-Steens yrkande beslutade kommunstyrelsen avslå Mats 
Gerdaus tilläggsyrkande. 
 
Kommunstyrelsen avslog Mikael Carlssons ändringsyrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Man kan självklart inte förbjuda fattigdom eller hindra människor från att be om hjälp, 
men vi menar att tiggeriet snarare gör att människor fastnar i riktigt dåliga 
levnadsförhållanden och att man permanentar deras fattigdom. Tiggeri är vare sig ett 
värdigt sätt att leva eller en långsiktig väg ur fattigdom och utanförskap. 
 
Ett tiggeriförbud markerar att samhället inte godtar tiggeri som försörjning i Sverige och 
det skulle bidra till att stoppa det utnyttjande av utsatta människor som tiggeriet faktiskt 
innebär. Många av de tiggare som finns i Sverige styrs av kriminella aktörer som tjänar 
pengar på deras utsatthet. Tiggarna exploateras, de utsätts för våld och förnedring och 
kvinnorna tvingas inte sällan in i prostitution. Även i Nacka. Det är ett ovärdigt liv. Ren 
medmänsklighet kräver att vi kommer till rätta med den misär som tiggeriet för med sig.  
 
Genom att acceptera tiggeriet så omöjliggör samhället i praktiken för tiggarna att ta sig ur 
sin situation och till ett mer värdigt liv. Incitamenten att göra något annat är för små så 
länge tiggeriet är tillåtet. Vår grundläggande människosyn som moderater utgår från att 
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människor har både förmåga och vilja att ta ansvar, ingen är förutbestämd till att behöva 
tigga. Därför behöver tiggeriet förbjudas. 
 
Utöver detta vet vi att tiggeriet för med sig illegala bosättningar i bl a parkeringsgarage i 
Orminge och Ektorp och vid Fisksätra skola och Järla skola med brandrisker, sanitära 
olägenheter och otrygga miljöer som följd. Flera av våra centrumägare och handlare vittnar 
om att deras kunder ofredas och känner sig otrygga av tiggeriet och på samma sätt 
förekommer att föräldrar inte vill låta sina barn gå och handla själva.  
 
Vi anser att det bästa vore ett nationellt förbud mot tiggeri. Eftersom problemen är 
nationella borde de också lösas på nationell nivå. Nuvarande vänsterregering förefaller 
dock inte intresserad av att lösa problemen och då är vi beredda att göra vad vi kan lokalt i 
Nacka. Det innebär förbud mot tiggeri på vissa platser runt centrumanläggningar och 
matbutiker. Tiggeriförbudet ska gälla tiggeriet som försörjning, inte insamling till ideella 
föreningar och inte heller om någon tillfälligtvis behöver be om hjälp om man tappat 
plånboken eller SL-kortet.   
 
Det behöver finnas verkliga skyddsnät som fångar upp dem som hamnar i social och 
ekonomisk utsatthet i respektive land. Det innebär att Sverige måste ställa tuffare krav på 
främst Rumänien och Bulgarien att hjälpa sina utsatta invånare, vilket också borde vara 
möjligt mot bakgrund av det omfattande stöd som dessa länder får inte minst via Sveriges 
EU-bidrag.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalinstans kommunstyrelsegrupp. 
 
”Nackalistan anser att om man vill bekämpa fattigdom och utsatthet så är tiggeriförbud fel 
väg att gå. De ordningsstörningar som ibland har rapporterats i samband med tiggeriet är 
sådant som i de flesta fall redan idag är fo ̈rbjudet. Att som Moderaterna nu föreslår 
förbjuda passivt tiggande är att förbjuda att någon passivt sitter och ber om hjälp. 
Fattigdom, nöd och svält är något som vi ma ̊ste kämpa emot på alla plan och där Sverige 
och EU spelar en väldigt viktig roll. Även ideella organisationer som tex. "hjärta till hjärta" 
gör en stor insats för att komma år grundproblematiken med tiggare från andra EU-länder. 
Vi oroas för att ett tiggeriförbud skulle tvinga in dessa människor som redan idag a ̈r otroligt 
utsatta i en situation där de tvingas till kriminalitet och en ännu mer utsatt situation. 
Nackalistan vill yrka avslag på det stycke som lyder ”Polismyndighetens tillstånd krävs för att 
sätta upp affischer, annonser eller liknande anslag på husväggar, staket, stolpar, hänvisningsskyltar eller 
liknande som är belägna på eller vetter mot offentlig plats.”  
Vi anser att detta kan slå hårt mot idrottsrörelsen som inte kommer att kunna att affischera om ex. 
Kommande matcher eller event på sina egna hemmaplaner utan att söka tillstånd från polisen vilket kostar 
en hel del pengar. Vi tror också att detta kan slå hårt mot ideella verksamheter som insamlingar av olika 
slag och exempelvis skolklasser som vill anordna loppisar. Vi kommer kämpa för att åtminstone ideella 
föreningar får undantag från dessa regler.” 
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Esa Pekka Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är mycket glädjande att Moderaterna har föreslagit ändringar i 
den lokala ordningsstadgan med syfte att förbjuda tiggeriet i Nacka kommun. 
Det krävs åtgärder för att stoppa den hänsynslösa människohandel som följt i spåren av 
organiserat tiggeri. Andelen fall av misstänkt människohandel har fyrdubblats under de 
senaste tre åren, och i drygt hälften av fallen rör det sig om människohandel för sexuella 
ändamål. Även människohandeln med barn har ökat, och majoriteten av de offer som 
utnyttjas för sexuella ändamål och för tiggeri är flickor. 
Majoriteten av svenskar är emot organiserat tiggeri, och tiggarnas hemländer vädjar till 
svenskar att inte ge pengar till tiggare. 
Det finns inga skäl att tillåta detta fenomen, som också medverkar till att tiggare aldrig kan 
förbättra sin levnadssituation.” 
 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande. 
 
”Tiggeri är ingen lösning på fattigdomen men lösningen ligger inte heller i att förbjuda 
tiggeri eller förbjuda människor att ge pengar. 
 
Under senare år har många fattiga EU-medborgare sökt sig till Sverige för att tigga. Tiggeri 
är inte lösningen på den sociala misären i fattiga länder. Inte heller är förbud mot tiggeri 
någon lösning på fattigdomen. 
 
Den fria rörligheten i EU ger alla rätt att besöka Sverige tillfälligt i tre månader, även utan 
att ha arbete här. Men svensk lag ska följas och ingen har rätt att slå upp boplatser var som 
helst, skräpa ner eller göra intrång på privat mark. Akut hjälp ska ges när det behövs, men 
inte på ett sätt som bidrar till att fler stannar i tiggeri. 
 
För tiggande EU-migranter finns den långsiktiga lösningen i länder som Rumänien och 
Bulgarien. Samtidigt måste problemet upp på EU-nivå. EU måste arbeta mer för att 
länderna fullt ut använder de EU-medel som faktiskt finns för att bekämpa fattigdom och 
utanförskap. Vidare måste EU:s granskning av medlemsstaterna stärkas så att sanktioner 
införs mot de som sviker EU:s grundläggande värden. 
 
Lagstiftningen mot utnyttjande måste skärpas! 
Det förekommer att tiggare utnyttjas och utsätts för både tvång och människohandel. Detta 
ska bekämpas som den brottslighet det är och lagskyddet ska vara starkt. Liberalerna säger 
bestämt nej till ett tiggeriförbud.” 
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Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Frågan om tiggeriförbud har aktualiserats i ett antal kommuner under senare tid. Från 
Centerpartiets sida är vi emot det. 
 
Det finns tydliga problem i vissa EU-länder kring hur man behandlar och hanterar olika 
minoriteter. Fattigdom, utanförskap och arbetslöshet präglar vardagen för en del av 
befolkningen i framför allt Rumänien och Bulgarien. Det är anmärkningsvärt att 
regeringarna i dessa länder inte tar ansvar för eller inkluderar sina medborgare fullt ut. 
Detta trots bidrag och stöd från EU till dessa länder i miljardklassen varje år. Dessa frågor 
måste dock hanteras på EU-nivå. Och press måste sättas från EU mot dessa staters 
regeringar. 
 
Fattigdomen och arbetslösheten driver en del människor från sina hemländer till att åka 
utomlands för att tigga och försöka få någon form av arbete.  
 
Att förbjuda tiggeri i Nacka löser inte dessa människors problem att försörja sig. Och det 
löser inte heller tiggerifrågan vare sig i Nacka eller andra platser i landet. Risken är i stället 
att om detta skulle förbjudas i Nacka skulle de berörda personerna flytta vidare till andra 
platser i andra kommuner. 
 
Att det skulle vara ett stort problem att några personer ber om pengar till sin försörjning på 
några platser i Nacka, är en kraftig överdrift. Däremot uppstår ofta problem vid olagliga 
bosättningar med sanitära olägenheter, skräp och bråte av olika slag. Det finns dock redan 
idag lagliga möjligheter att avhysa den typen av boenden. 
 
Centerpartiet vill i stället göra det enklare att anställa personer för enklare jobb, vilket skulle 
kunna leda till att människor utan utbildning och större språkkunskaper lättare skulle kunna 
försörja sig utan att behöva tigga. 
 
En annan fråga i detta är, vad som menas med passiv insamling av pengar. Finns det inte 
risk för att tex någon förening, t. ex Röda korset eller Läkare utan gränser, som också 
brukar samla in pengar, också är att betrakta som passiv insamling av pengar. Var ska 
gränsen dras? Detsamma gäller barn och unga som exempelvis samlar in pengar till 
scoutkåren eller klassresan.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Kristdemokraterna ser med allvar på den organiserade brottslighet som utnyttjar 
människors fattigdom genom människosmuggling och organiserat tiggeri. Detta är en 
cynisk verksamhet som tär på både människovärde och förtroendet för rättsvårdande 
instanser och principer som EU:s fria rörlighet. Mot detta vill vi ta krafttag. 



 
29 (73) 

 18 februari 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Vi anser dock att ett förbud mot tiggeri i sig är signalpolitik som i bästa fall är en liten 
pusselbit i den kampen. Men en pusselbit med många negativa bieffekter. All tillgänglig 
kunskap visar att det i stället kommer att stärka utanförskapet hos utsatta grupper, och 
snarast främja kriminalitet, som småstölder och prostitution. Detta drabbar alla som tigger, 
även de utan beröring med människosmugglare eller annan organiserad brottslighet.  
All den kriminalitet som kan kopplas till tiggeri, från ordningsstörning till trafficking, är 
redan idag förbjuden. Vad som behövs är därför inte nya regler, utan ett tillämpande av de 
vi redan har. Vi anser därför att ett nationellt och internationellt krafttag mot den kriminella 
verksamheten kring tiggeriet bör prioritera polisiära resurser, både lokalt och för 
gränskontroll och tull, samt samverkan inom EU, framför ett förbud.” 
 
Emelie Friberg lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
Socialdemokraterna tycker inte att ett lokalt tiggeriförbud löser några problem. Den flyttar 
enbart på utsattheten så att vi inte ser den på just de markerade områdena. Tiggeri är inget 
yrke och ska inte accepteras som yrke. Redan förra året pekade vi på att en nationell 
lösningen behöver innefatta “stöd för individerna att hitta tillbaka till en rimlig tillvaro genom 
betydligt hårdare krav på hemländerna via EU. Villkora EU-bidragen till berörda länder av att de 
behandlar alla sina medborgare på ett värdigt sätt och kan tillhandahålla utbildnings- och jobbsatsningar.” 
Även om moderaterna nu försöker återanvända en del av våra uttryck återstår den viktiga 
knäckfråga om just förbud som lösning, vilket inte är något som vi har tagit ställning för. 
Tillsammans med civilsamhället bör vi verka för långsiktiga lösningar och framförallt se till 
att bryta fattigdomscirkeln genom att barnen till de som tigger får möjlighet till omsorg och 
utbildning i sina länder. 
 
Vidare inför de reviderade ordningsföreskrifternas krav på frivilligorganisationer som Röda 
korset och Rädda barnen att ha polistillstånd för att samla in pengar i bössor. Det finns ny 
lagstiftning som ger kommunen möjlighet att ställa det kravet, men kommunen behöver 
inte göra det. Vi känner oss tveksamma till att kommunen ska ställa dessa krav och 
kommer att återkomma med vårt ställningstagande efter samtal och samråd med bl.a. 
frivilligorganisationer.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”De senaste åren har det blivit vanligare med tiggande människor i det offentliga rummet. 
Fattigdomen och diskrimineringen i Europa syns allt mer, även i Nacka. Många tycker det 
är jobbigt att se hur andra fryser, saknar mat och husrum och tvingas tränga sig på folk för 
att fråga om en slant. 
Många av tiggarna är hemlösa EU-medborgare. Fattigdomen i Europa som gör att 
människor tvingas tigga för sin försörjning och inte har någonstans att bo är inget vi löser 
över en natt. För att hjälpa någon måste man se hela människans livssituation. Romska EU-
medborgare, som det ofta, men inte alltid, handlar om, tillhör ett av Europas mest 
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diskriminerade folk sedan flera hundra år, lever under dåliga förhållanden i sina hemländer 
och diskrimineras ofta av myndigheterna där. Bland annat förekommer det att romska barn 
förvägras möjligheten att gå i skolan på samma villkor som andra barn. 
Att lösa dessa problem handlar både om resurssättning och attitydförändring i Sverige, 
Europa och i EU-medborgarnas hemländer. Miljöpartiet är kategoriskt emot ett 
tiggeriförbud. Det går inte att lagstifta bort fattigdom genom att förbjuda människor att be 
om hjälp. Det skulle bara förvärra situationen ytterligare för redan svårt utsatta människor. 
Vi vill inte ha tiggeriförbud i Nacka. Miljöpartiet vill: 

 att det genomförs en nationell satsning mot hemlöshet genom att ge kommuner 
statsbidrag för att inrätta fler boendeplatser/platser på härbärge för hemlösa. 

 se över möjligheten till någon typ av svenskundervisning samt rätten till sjukvård. 

 ta ett initiativ till ett EU-toppmöte om att förbättra situationen för romer i Europa. 

 se över hur EU kan få fler och starkare verktyg för sanktioner mot ett medlemsland 
som bryter mot grundläggande krav på demokrati, respekt för de mänskliga 
rättigheterna och skydd för minoriteter. 

 ge mer pengar till frivilligorganisationer som jobbar med hemlösa i allmänhet och EU-
medborgare i synnerhet. 

 underlätta för hemlösa EU-medborgare att arbeta genom att förenkla tillgång till 
samordningsnummer och att registreras som arbetssökande.” 

 
- - - - - 
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§ 58 KFKS 2018/1151 

Digitaliseringsstrategi 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ärendet återremitteras för att kompletteras med anvisningar 
för rätt reglering och skydd av individens data och integritet, samt att skrivningarna om 
informationsdelning kompletteras så att adekvat reglering av användningen av 
individgenererade data uppnås. 
 

Ärende 
Nacka kommuns ambition är att fortsatt vara bäst på att vara kommun och blev 2018 
utsedd till Årets superkommun. Nu prövas möjligheten att fördubbla tillväxttakten med 
bibehållen kvalitet utan att behöva växa kontorsorganisationen. I rapporten ”Organisera för 
tillväxt” (KFKS 2018/1182) som tagits fram under 2018 konstateras att en av faktorerna 
för att lyckas är en ”Kraftig ökning av digitaliserade tjänster och processer – kräver en initial 
investering, sammanhållen digitalisering och systemutveckling, och en ökad digital förmåga.” 
 
Nacka kommun har inom flera områden påbörjat arbetet med digitalisering, några nämnder 
har tagit spännande initiativ och på kort tid fått mycket att hända. Den föreslagna 
digitaliseringsstrategin ska möjliggöra att digitaliseringstakten kan öka och bli mer 
sammanhållen och kostnadseffektiv. Digitaliseringsstrategin ska vara styrande vid beslut 
och prioriteringar i Nacka kommuns digitaliseringsarbete. 
 
I strategin beskrivs fem strategiska inriktningar som avgörande för att lyckas med 
kommunens målsättning kring digitalisering:  

 Kundens behov styr vårt uppdrag 
 Vi sätter informationen i centrum 
 Vi utgår från en gemensam digital plattform 
 Vi möter framtiden med nyfikenhet, kreativitet och innovation 
 Vårt arbete med informationssäkerhet och IT-säkerhet inger förtroende 

Kommunstyrelsen har i sin roll att leda och samordna det övergripande ansvaret för den 
föreslagna digitaliseringsstrategin. Reglementet anger också att kommunstyrelsen har ansvar 
att vidta åtgärder för att nyttja de möjligheter till utveckling som digitaliseringen ger. 
 
På kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 6 beslutades att ärendet skulle 
kompletteras med riktlinjer för rätt reglering och skydd av individens data och integritet, 
samt att skrivningarna om informationsdelning kompletteras så att adekvat reglering av 
användningen av individgenererade data uppnås, till kommunstyrelsens sammanträde den 
18 februari 2019. 
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På dagens sammanträde beslutade kommunstyrelsen att ärendet återremitteras för att 
kompletteras med anvisningar för rätt reglering och skydd av individens data och integritet, 
samt att skrivningarna om informationsdelning kompletteras så att adekvat reglering av 
användningen av individgenererade data uppnås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 6 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och digitaliseringsenheten den 28 januari 2019 
Digitaliseringsstrategin, bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 6 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att ärendet kompletteras med riktlinjer för rätt 
reglering och skydd av individens data och integritet, samt att skrivningarna om 
informationsdelning kompletteras så att adekvat reglering av användningen av 
individgenererade data uppnås, till kommunstyrelsens sammanträde den 18 februari 2019. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslagen digitaliseringsstrategi 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 28 januari 2019. 
 

Yrkanden 
Emelie Friberg (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), att ärendet 
återremitteras för att kompletteras med anvisningar för rätt reglering och skydd av 
individens data och integritet, samt att skrivningarna om informationsdelning kompletteras 
så att adekvat reglering av användningen av individgenererade data uppnås. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Emelie Fribergs yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är glädjande att en digitaliseringsstrategi kommer fram och den innehåller flera viktiga 
delar. En del berör tillgängliggörande av kommunens data för allmänhet och fler parter. 
Detta kan precis som förslaget belyser öka innovationsgraden och leda till nya kvalitativa 
tjänster. Det bör förtydligas att det avser just kommunens ”öppna data”, samt att 
kommunens ska ständigt identifiera och utforma nya typer av öppna data. 
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Den viktigaste resurs som kommunen hanterar i en digitaliserad miljö är data om sina 
användare, samt den data som användarna genererar. Med användare avses de som 
utnyttjar våra tjänster exempelvis elever, anhöriga, andra invånare och anställda. Den data 
som användarna genererar kan användas till att förbättra en del tjänster, vilket vi vill uppnå. 
Samtidigt kan datat användas av tredje part för att säljas till andra aktörer. Därför behövs 
reglering av hur våra leverantörer får samla in, lagra, samt använda data om våra användare, 
data som våra användare genererar, samt den kartläggning som sker av våra användare. 
Som exempel kan nämnas att MSB, Myndigheten för Skydd och Beredskap, konstaterade 
ovanligt hög datatrafik mellan Ryssland och Göteborgsområdet dagarna innan ett antal 
ungdomar startade bilbränder i anslutning till valet 2018. Även om sambandet mellan dessa 
två händelser naturligtvis inte är bevisat, illustrerar det väl risken med användningen av 
profildata. En sk ”targeting”, att rikta visst budskap till en specifik målgrupp, blir möjligt 
genom att individer kartläggs i detalj, sk ”data-mining”, varpå dessa användarprofiler säljs 
vidare. 
Kommunens tjänster kan vara av den art att våra invånare inte skulle ha något annat val 
annat än att använda dem. Exempelvis har våra elever inte möjlighet att avstå att använda 
de verktyg och digitaliserade tjänster som våra skolor erbjuder. Därmed skulle invånarna 
sakna till och med den teoretiska möjligheten att avstå från att bli utsatt för aggressiv data-
mining. Därför måste kommunen i avtal och i systemdesign tydligt reglera vad tredje part 
kan göra med data som härrör från våra system och våra användare.” 
 
- - - - - 
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§ 59 KFKS 2019/75 

Nominering av begravningsombud   

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige nominerar Elisabeth Därth till 
begravningsombud i Nacka kommun för åren 2019-2022.  

Ärende 
Ett begravningsombud granskar att huvudmännen inom Svenska kyrkan använder 
pengarna från begravningsavgiften på rätt sätt. Ombuden bevakar också rättigheterna för 
dem som inte tillhör Svenska kyrkan. 
 
Länsstyrelsen ska ge kommunen tillfälle att föreslå personer som är lämpliga för uppdraget 
som begravningsombud. Länsstyrelsen i Stockholms län har till och med 2018 förordnat 
Elisabeth Därth som begravningsombud i Nacka kommun. Inför att ett nytt beslut om 
förordnande ska ske för åren 2019-2022 efterfrågar länsstyrelsen en nominering från Nacka 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 12 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 23 januari 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 12 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige nominerar Elisabeth Därth till 
begravningsombud i Nacka kommun för åren 2019-2022.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 60 KFKS 2018/880 

Utredning av alternativ till reningsbassängen i Kyrkviken 
Motion av den 17 september 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I en motion föreslås kommunen göra en ny förutsättningslös utredning om hur reningen av 
dagvattnet från Sickla ska ske, speciellt med avseende på möjligheten att bygga en 
sedimenteringstunnel till Svindersviken. 
 
Tillräckliga utredningar har genomförts inom ramen för pågående miljödomsprocess 
gällande reningsbassängen i Kyrkviken. Mark-och miljödomstolen meddelade i dom den 19 
december 2018, tillstånd för kommunen att anlägga en dagvattenanläggning i Kyrkviken 
samt att utföra dagvattenrening i anläggningen i 15 år.  
Mot denna bakgrund bedöms det inte nödvändigt att göra ytterligare en utredning varför 
det föreslås att motionen ska avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 11 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 8 januari 2018 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 11 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade att ärende skulle kompletteras med 
en tydligare redogörelse av gällande rättsläge till kommunstyrelsens sammanträde den 18 
februari 2019.  
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP), yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), Tomas Ottosson 
(V), Esa Pekka Örmä (SD) och Mikael Carlsson (NL), bifall till förslaget i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp och 
ingav följande. 
 
”Vi i Miljöpartiet yrkar på bifall till vår motion och vill att förutsättningarna för en 
sedimenteringstunnel mot Svindersviken utreds som alternativ till reningsbassängen i 
Kyrkviken. Enligt domen i Mark- och miljödomstolen är tillståndet för en eventuell 
reningsbassäng tidsbegränsat till 15 år. I ärendets tjänsteskrivelse gör kommunens 
tjänstepersoner bedömningen att det efter 15 år räcker med en anmälan till kommunens 
egen miljötillsynsenhet för att få fortsätta med den miljöfarliga verksamheten 
skärmbassängen utgör. Vi finner det märkligt att Mark- och miljödomstolen inte skulle 
kräva en ny prövning efter 15 år eftersom tidsbegränsningen finns med i domstolsutslaget. 
 
Till dess att motionen skulle behandlas i Kommunstyrelsen ville vi att ärendet skulle ha 
kompletterats med en skriftlig försäkran från berörd myndighet om att det räcker med en 
anmälan till kommunens egen tillsynsenhet om skärmbassängen behöver brukas längre tid 
än 15 år. Så har inte skett och, om det krävs en ny tillståndsprövning efter 15 år riskera det 
att leda till höga kostnader för kommunen.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistans kommunstyrelsegrupp och 
ingav följande. 
 
”Nackalistan stöder både politikerinitiativet från KD och motionen från MP i den viktiga 
frågan om ett klart och rent vatten i den framtida Järlasjön. Nackalistan anser att i stort sett 
varje ärende borde analyseras och kommenteras mot bakgrund av om det innebär att det är 
långsiktigt hållbart. Vi anser att tveksamheter och negativa konsekvenser av de förslag som 
kommunen har kommit fram med är för stora och reserverar oss därför för dessa beslut. 
Bassängalternativet och reningen som här föreslås är inte långsiktigt hållbart.” 
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Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet anser att motionen borde bifallas. Det finns uppenbarligen olika tolkningar 
av vad domen betyder och ska tolkas angående skärmbassängens vara i framtiden och 
därför är det klokt anser vänsterpartiet att utreda och överväga fler och eventuellt bättre 
alternativ än skärmbassängen.” 
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Oron för vattenkvaliteten i Järlasjön är inte helt stillad av den föreslagna skärmbassängen. 
Skärmbassängen har visserligen fått tummen upp av Mark- och Miljödomstolen, vilket 
förstås är grundläggande, men det är ett stort område som ska avvattnas till Kyrkviken, så 
belastningen är hög.  
Att det inte räcker med skärmbassängen är uppenbart, det måste till ytterligare åtgärder 
uppströms. Vi konstaterar emellertid att sådana åtgärder planeras. Det minskar också oron. 
Men vissa av dessa åtgärder verkar motstridiga, så vi behöver ytterligare förklaring av hur 
det är tänkt. Vår oro är dock tillräckligt stillad för att vi inte ska fortsätta att kräva ny 
utredning.” 
 
- - - - - 
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§ 61 KFKS 2017/1047 

Motion – Uppmärksamma kvinnor i Nackas historia 
Motion den 13 november 2017 av Lisskulla Zayane och Per Chrisander (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att motionärernas förslag ska beaktas i den fortsatta 
planeringen av stadsparken och eftersom frågor kring namngivning bereds inom miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden lämnas motionärernas förslag vidare som underlag när 
stadsparksprojektet ska beredas inom nämnden. Kommunfullmäktige noterar även att 
stadsparken inte kommer vara färdigställd till firandet av 100-årsjublieet av den kvinnliga 
rösträtten och därför finns det inga möjligheter att kombinera en invigning med en 
eventuell namngivning. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna vill lyfta fram betydelsefulla kvinnor i Nackas historia för deras kunskaper, 
erfarenheter och engagemang och som har satt sin specifika prägel på samhällsutvecklingen 
i Sverige. De föreslår därför att inrätta kvinnostigar i den projekterade stadsparken. 
Motionärerna föreslår att detta uppmärksammas i samband med 100-årsjubiléet av den 
svenska kvinnliga rösträtten 2021.  
 
Planeringen av stadsparkens utformning är under pågående utveckling. Stadsparken är idag 
i sin konceptform uppdelat i tre olika delar; Lugna parkdelen framför Stadshuset, 
Bergsparksdelen med naturlek och vidsträckta utsiktspunkter samt Aktivitetsdelen med den 
stora öppna ytan för blandade aktiviteter och upplevelser i nordväst. Utformningen av 
stadsparken är beroende av tidplanerna för stadsbyggnadsprojekten på Järlahöjden och de 
andra stora projekt som ansluter. Planprocessen påbörjas med den Lugna parkdelen under 
2019 - 2021 och därför finns inga möjligheter att kombinera invigningen av stadsparken 
med 100-årsjubileet av den kvinnliga rösträtten.  
 
I Nacka kommun ansvarar miljö- och stadsbyggnadsnämnden för namngivning och har 
tillsatt en namngrupp för beredning inför beslut. Förslagen i motionen föreslås därför 
lämnas över till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och att de i övrigt inte föranleder några 
ytterligare åtgärder.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 13 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 26 januari 2019 
Motion  
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Kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 96 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 13 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att motionärernas förslag ska beaktas i den fortsatta 
planeringen av stadsparken och eftersom frågor kring namngivning bereds inom miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden lämnas motionärernas förslag vidare som underlag när 
stadsparksprojektet ska beredas inom nämnden. Kommunfullmäktige noterar även att 
stadsparken inte kommer vara färdigställd till firandet av 100-årsjublieet av den kvinnliga 
rösträtten och därför finns det inga möjligheter att kombinera en invigning med en 
eventuell namngivning. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 maj 2018 § 96 
Arbetsutskottet noterade att motionen innehöll flera bra förslag, men att alla inte 
kommenterades i förslaget till svar, bland annat om Stadshusparkens utformning. Ärendet 
återremitterades därför till stadsledningskontoret för komplettering med förslag till svar 
också på dessa. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi i Miljöpartiet är nöjda med att motionen bifalls på så sätt att förslaget ska beaktas i den 
fortsatta planeringen av stadsparken.” 
- - - - - 
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§ 62 KFKS 2018/86 

Motion – Affischering på valplank i Nacka 
Motion den 29 januari 2018 av David Bergqvist och Åsa Nyberg (SD)  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att dåvarande valnämnden har beslutat om affischering på 
valplank i Nacka inför allmänna val 2018 samt kommande val. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Ärende 
Valnämnden beslutade den 12 mars 2018 att tillhandahålla valplank för affischering inför 
de allmänna valen den 9 september 2018. Beslutet var då att ge möjlighet för alla partier 
som var representerade i kommunfullmäktige att affischera på de affischtavlor som 
kommunen tillhandahöll på 21 platser i kommunen. Vid valnämndens sammanträde den 3 
december 2018 beslutades att kommunen fortsättningsvis inte ska tillhandahålla dessa 
valplank i framtida val. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 20 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 30 januari 2019  
Motion  
Valnämnden den 12 mars 2018 § 4 
Valnämnden den 3 december 2018 § 47 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 20 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att dåvarande valnämnden har beslutat om affischering på 
valplank i Nacka inför allmänna val 2018 samt kommande val. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Esa Pekka Örmä (SD) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Esa Pekka Örmäs yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 63 KFKS 2018/1093 

Barnperspektiv i beslutsunderlag 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att barnperspektivet beaktas i kommunens beslutsunderlag. 
Kommunfullmäktige noterar även att beslutsunderlagen redan idag ska innehålla en allsidig 
och objektiv redogörelse för konsekvenser av besluten. I beslut som antas ha en påverkan 
på kommande generationer så ska det därför anges i beslutsunderlaget. Motionen är med 
detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunens beslutsunderlag kompletteras med hur besluten 
påverkar morgondagens barn, det vill säga även framtida generationer. 
 
Sedan några år tillbaka finns en fast rubrik i alla tjänsteskrivelser som avser konsekvenser 
för barn utifrån FN:s barnkonvention. Konventionen definierar barn som varje människa 
under 18 år. Det kan noteras att det inte finns något hinder mot att rubriken ”konsekvenser 
för barn” även tar sikte på kommande generationer av barn och unga. Det är däremot 
viktigt att konsekvenser för barn utgår från just barn och ungas perspektiv. Om ett beslut 
väntas påverka kommande generationer generellt, och då inte enbart barn och unga, så bör 
den aspekten redan idag framgå av ett väl utarbetat och allsidigt beslutsunderlag. Motionen 
kan därmed anses färdigbehandlad.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 15 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 23 januari 2019 
Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 15 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att barnperspektivet beaktas i kommunens beslutsunderlag. 
Kommunfullmäktige noterar även att beslutsunderlagen redan idag ska innehålla en allsidig 
och objektiv redogörelse för konsekvenser av besluten. I beslut som antas ha en påverkan 
på kommande generationer så ska det därför anges i beslutsunderlaget. Motionen är med 
detta färdigbehandlad. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall förslaget i motionen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är bra att det sker ett förtydligande om att det i de fall beslut antas ha en påverkan på 
kommande generationer, så ska det anges i beslutsunderlaget. I dagens beslutsunderlag 
finns det emellertid alltid med rubriken ”Konsekvenser för barn”, oavsett om beslutet har 
någon konsekvens för barn eller inte. Miljöpartiet vill att det på samma sätt alltid ska göras 
en bedömning av om besluten vi fattar idag får några konsekvenser för kommande 
generationer. Mycket av det vi gör och undlåter att göra idag påverkar livsförutsättningarna 
för kommande generationer. För att inte lämpa över en massa problem till kommande 
generationer, tycker vi det är viktigt att alltid reflektera över hur våra beslut påverkar 
kommande Nackabor. Genom att ha med rubriken ”konsekvenser för kommande 
generationer” i alla beslutsunderlag på samma sätt som ”konsekvenser för barn” lyfter vi på 
ett tydligare sätt den mer långsiktiga hållbarhetsaspekten i alla beslut.” 
 
Emelie Friberg (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna sympatiserar förstås med viljan till långsiktigt hållbart tänkande. Dock 
skulle just denna motion öppna upp för godtyckliga bedömningar. De verktyg som idag 
finns exempelvis miljökonsekvensbeskrivningar kan säkerligen förbättras, men erbjuder i 
dagsläget ett mer säkert och tydligare uppföljningsmöjlighet än förslagen i just denna 
motion.” 
 
- - - - - 
  



 
44 (73) 

 18 februari 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 64 KFKS 2018/1108 

Motion – Arbetet med ANDT-policy 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att samordnade åtgärder inom olika nämnders ansvarsområde till 
följd av ANDT-policyn (Alkohol, Narkotika, Dopning och Tobak) kommer igång. Enligt 
motionärerna behöver åtgärderna samordnas samt utformas så att de blir möjliga att 
utvärdera och att utvärderingen görs återkommande och redovisas i berörda nämnder.  
 
Kommunfullmäktige har pekat ut att uppföljningen av strategin ”Ett drogfritt Nacka för 
unga” är ett särskilt uppdrag som kommunstyrelsen får ansvar för under 2019. En 
samordningsansvarig direktör har utsetts och det finns även uttalade krav på hur uppdraget 
ska rapporteras löpande. Utifrån att ett flertal pågående insatser sker för att uppfylla 
ANDT-strategin bedöms förslagen i motionen redan vara uppfyllda.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 14 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 15 januari 2019 
Motion 
Strategin ”Ett drogfritt Nacka för unga” 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 14 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Emelie Friberg (S) och Mikael Carlsson 
(NL), bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Tomas Ottossons yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp. 
 
Lise-Lotte Rasmussen (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vänsterpartiet välkomnar att kommunen intensifierar arbetet med ANDT-policyn. Vi ser 
fram emot att följa det arbetet. Dock saknar vi i KSAUs förslag till svar åtgärder som 
uppfyller motionens förslag att utforma åtgärder så att de blir möjliga att utvärdera och att 
regelbundet redovisa utvärderingar. Som vi anger i motionen är det svårt att bedöma om 
insatser är ändamålsenliga på de svar vi har fått när vi har ställt frågor.”  
 
- - - - - 
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§ 65 KFKS 2018/1110 

Motion – Systematiskt arbete med 
diskrimineringsgrunder 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionen. Kommunfullmäktige noterar att kommunens 
generella auktorisationsvillkor ger goda förutsättningar att följa upp att anordnare följer 
lagar inom området. Kommunfullmäktige noterar även att respektive nämnd själv ansvarar 
för att utöva tillsyn inom området och att det därför inte finns något behov av ytterligare 
styrdokument inom området. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen kompletterar auktorisationsvillkoren för anordnare 
med krav på att de måste bedriva ett systematiskt arbete med diskrimineringsgrunderna. 
Motionärerna föreslår även att kommunstyrelsen får i uppdrag att utforma riktlinjer för hur 
detta arbete ska redovisas/dokumenteras. 
 
I kommunens generella auktorisationsvillkor finns det redan idag förutsättningar att följa 
upp att anordnare följer relevant lagstiftning till exempel diskrimineringslagen. De generella 
auktorisationsvillkoren bedöms därför inte vara behov av komplettering utifrån 
motionärernas förslag. Kommunens kundval möjliggör en mångfald av anordnare och det 
måste få finns variationer om hur anordnare tar sig an det systematiska arbetet utifrån 
diskrimineringslagen. Respektive nämnd har ett ansvar för att utöva tillsyn eftersom de har 
bäst kännedom inom kundvalens ansvarsområden. Utifrån att kommunfullmäktige beslutat 
att nämnderna ansvarar för uppföljningen av kundvalen så finns inga skäl till att 
kommunstyrelsen antar specifika riktlinjer inom enskilda områden. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 16 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 23 januari 2019 
Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 16 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige avslår motionen. Kommunfullmäktige noterar att kommunens 
generella auktorisationsvillkor ger goda förutsättningar att följa upp att anordnare följer 
lagar inom området. Kommunfullmäktige noterar även att respektive nämnd själv ansvarar 
för att utöva tillsyn inom området och att det därför inte finns något behov av ytterligare 
styrdokument inom området. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Emelie Friberg (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till förslagen i 
motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Emelie Fribergs yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Lise-Lotte Rasmussen (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets kommunstyregrupp. 
 
”I Vänsterpartiets motion så anför vi att vi önskar att kommunen undersöker anordnares 
förutsättningar att följa diskrimineringslagen snarare än att det finns ett regelverk. Vi är ju 
nöjda med själva lagen. Vad vi tänkte med kraven vid auktorisation är att kommunen ska 
kunna avgöra att man anordnaren kan följa lagen, likt att vi ställer krav på att redovisa t.ex. 
andel utbildad personal så att man kan leva upp till andra lagar.”  
 
- - - - - 
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§ 66 KFKS 2016/288 

Förlängning av markanvisningsavtal med ALM Småa 
Bostad AB, Svindersberg, Sickla 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå tilläggsavtal till markanvisningsavtalet med ALM Småa 
Bostad AB avseende del av fastigheten Sicklaön 40:11. 

Ärende 
Kommunstyrelsen beslutade i juni 2017 att ingå markanvisningsavtal med Småa AB 
avseende del av fastigheten Sicklaön 40:11. Enligt avtalet gäller markanvisningen till den 19 
juni 2019, vilket innebär att erforderliga markgenomförande-, överlåtelse- och sidoavtal 
behöver ingås senast detta datum. Detaljplanen har försenats bland annat med anledning av 
en utökning av planområdet med fastigheten Sicklaön 89:1 men även på grund av nya 
förutsättningar kopplade till Trafikverkets riksintresseprecisering för Östlig förbindelse. 
Genom att ingå tilläggsavtalet förlängs markanvisningsavtalets giltighetstid med 2 år till den 
19 juni 2021. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 5 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka Stad den 27 november 2018 
Tilläggsavtal till markanvisningsavtalet för Svindersberg Etapp 1 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 5 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen beslutar att ingå tilläggsavtal till markanvisningsavtalet med ALM Småa 
Bostad AB avseende del av fastigheten Sicklaön 40:11. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Här har vi ytterligare ett projekt som får pausas, ytterligare en pinne i hjulet som hindrar 
planer i stadsbyggandet. Vi vet inte om den östliga bilförbindelsen kommer bli av, ändå 
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måste vi reservera mark för hur den eventuellt skulle kunna komma att dras i en avlägsen 
framtid. 
Miljöpartiet förespråkar och arbetar för andra typer av östliga förbindelser. Den östliga 
kollektivtrafikförbindelse vi vill se kräver inga stora markreservationer och att byggandet av 
Nacka tvingas ta små steg fram till följd av osäkerhet i ingripande infrastrukturplaner.” 
 
- - - - - 
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§ 67 KFKS 2010/7-251 

Oxelvägen, utbyggnad av bostäder 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9625, Oxelvägen.   
 
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
natur- och trafiknämnden. 
 

Ärende 
Planområdet är beläget vid Oxelvägen i Stensö i Älta och omfattar cirka 5 100 kvm.  
Syftet med planen var att möjliggöra byggandet av tre bostadshus i åtta våningar med 
souterräng samt ett parkeringsgarage och en angöringsväg på platsen. Detaljplanens syfte 
och mål har uppnåtts. Detaljplanen för bostäderna vann laga kraft 30 maj 2013 och husen 
stod inflyttningsklara 2015. 130 hyreslägenheter har byggts i projektet. 
Projektets netto blev -2,7 miljoner kronor varav VA-kollektivets netto blev +4,9 miljoner 
kronor. Projektet gick cirka 2,8 miljoner kronor bättre än preliminär budget. Den årliga 
tomträttsavgälden är 600 000 kronor per år. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 9 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 7 januari 2019 
Bilaga 1: Ärendeöversikt, karta 
Bilaga 2: Slutrapport 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 9 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9625, Oxelvägen.   
Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 
natur- och trafiknämnden. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
  



 
51 (73) 

 18 februari 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 68 KFKS 2007/97-214 

Ältabergs verksamhetsområde, Älta 

Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapport för stadsbyggnadsprojekt 9624, Ältabergs 
verksamhetsområde. Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och natur- och trafiknämnden. 
 
Nettoinvesteringar ska aktiveras på respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och natur- 
och trafiknämnden. 
 

Ärende 
Ältabergs verksamhetsområde ligger i västra delen av Ältadalen i Älta med närhet till 
Hedvigslunds nya trafikplats. Projektet omfattar utbyggnad av cirka 70 000 kvadratmeter 
grovplanerad tomtmark för verksamheter, nya gator och park samt VA-anläggningar. Det 
har funnits ett stort intresse från företag att etablera i området och samtliga tomter är sålda 
eller upplåtna med tomträtt. Projektet har gett ett ekonomiskt överskott på cirka 2,4 
miljoner kronor (exklusive VA-anläggningar). Tomter upplåtna med tomträtt ger en årlig 
intäkt om cirka 1,2 miljoner kronor. Utbyggnad av VA-anläggningar har gett ett underskott 
om cirka 9,1 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 8 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka och planenheten den 9 januari 2019 
Ärendeöversikt, karta 
Slutrapport 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 8 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
Kommunstyrelsen godkänner slutrapport för stadsbyggnadsprojekt 9624, Ältabergs 
verksamhetsområde. Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och natur- och trafiknämnden. 
Nettoinvesteringar ska aktiveras på respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och natur- 
och trafiknämnden. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 69 KFKF 2015/115-214 

Detaljplan för Östra Finnbodavägen 
Yttrande över överklagan i mål nr P 6678-18 i Mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande till Mark- och miljödomstolen vid Nacka 
tingsrätt gällande överklagan av beslut om antagande av detaljplan för Östra 
Finnbodavägen enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen, daterad den 10 februari 2019. 
 
2. Kommunstyrelsen befullmäktigar kommunjurist Daniel Falk och Sylvia Ryel eller den 
dem i sitt ställe sätter, att föra kommunens talan i domstol i mål om detaljplan för Östra 
Finnbodavägen. 

Ärendet 
Kommunfullmäktiges beslut den 17 september 2018 § 225, att anta detaljplan för Östra 
Finnbodavägen har överklagats till mark- och miljödomstolen (mål nr P6678-18). De 
klagande är Nacka Miljövårdsråd och Finnbodabergets boendeförening. Mark- och 
miljödomstolen har gett Nacka kommun tillfälle att yttra sig över de överklaganden som 
inkommit. I yttrandet framkommer i huvudsak att kommunen motsätter sig klagandenas 
yrkanden om upphävande av beslut om antagande av detaljplan för Östra Finnbodavägen. 
Kommunen yrkar att mark- och miljödomstolen ska avslå överklagandena och fastställa 
kommunens beslut att anta detaljplanen. Kommunen vidhåller att planförslaget tagits fram 
på korrekt sätt samt att detaljplanen inte strider mot gällande tillämplig lagstiftning. 
Kommunen anser att aktuella allmänna och enskilda intressena har beaktats och avvägts på 
ett rimligt sätt i detaljplanen. 
 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 10 februari 2019 
Bilaga 1. Förslag till yttrande 
Bilaga 2. Föreläggande från mark- och miljödomstolen samt skrivelser från fastighetsägare  
Bilaga 3. Beslutsprotokoll från detaljplanens antagandebeslut (KF)  
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till planenhetens förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Esa Pekka Örmä (SD), att ärendet 
avslås. 
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Helena Westerling (S) meddelade att Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp ej deltar i 
beslutet.  
 
Sidney Holm (MP) meddelade att han ej deltar i beslutet. 
 
Helene Skantze (M) meddelade att hon ej deltar i ärendets behandling på grund av jäv. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Mikael Carlssons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Reservationer 
Esa Pekka Örmä reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas 
kommunstyrelsegrupp och ingav följande. 
 
”Sverigedemokraterna motsätter sig exploatering av dessa få kvarvarande naturområden i 
Finnboda. Människor som bor i Finnboda uppskattar dessa små gröna områden. Om även 
dessa områden bebyggs, finns det inga naturområden kvar i Finnboda.” 
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Med anledning av att vi Socialdemokrater var kritiska till delar av detaljplanen då beslut 
kommunfullmäktige beslutade om antagande, framför allt vad det gäller 
tillgänglighetsfrågor och påverkan av boendemiljön för närboende, ställer vi oss inte bakom 
något yttrande i ärendet.” 
 
- - - - - 
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§ 70 KFKS 2019/76 

Plan för arbetet med mål och budgetramar 2020-2022 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan för arbetet med mål och budgetramar 2020-
2022.  
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott sammankallar 
till ett extra sammanträde den 26 november 2019 för hantering av internbudget för 
kommunstyrelsens verksamhetsområden, fastighet, exploatering, lantmäteri. 

Ärende 
Alla beslut med ekonomiska konsekvenser bereds i budgetprocessen. Syftet är att se 
helheten och prioritera mellan de olika verksamheterna när kommunen växer och 
resurserna är begränsade. Kommunens controllerenhet ansvarar för att samordna arbetet 
med budgetprocessen. Detta ärende beskriver tidplan och aktiviteter inför 
kommunfullmäktiges beslut av mål och budget för perioden 2020-2022. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 3 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 11 januari 2019 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 3 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
1. Kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan för arbetet med mål och budgetramar 2020-
2022.  
2. Kommunstyrelsen beslutar att kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott sammankallar 
till ett extra sammanträde den 26 november 2019 för hantering av internbudget för 
kommunstyrelsens verksamhetsområden, fastighet, exploatering, lantmäteri. 
 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson 
(NL), Sidney Holm (MP) och Esa Pekka Örmä (SD), att likvärdiga budgetberedningar för 
majoritet och opposition planeras in. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Helena Westerlings yrkande. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
I enlighet med Mats Gerdaus yrkande beslutade kommunstyrelsen avslå Helena Westerlings 
yrkande, att likvärdiga budgetberedningar för majoritet och opposition planeras in. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Självklart ska alla partier få ekonomisk information av tjänstemännen och underlag för att 
kunna ta fram egna genomarbetade budgetalternativ. Vi tror dock inte formerna för hur 
detta ska ske behöver regleras i planen för budgetarbetet under året, vare sig för majoritet 
eller minoritetspartier. Det blir information på KSAU och KS vid flera tillfällen, både med 
ekonomiska rapporter för 2019, ramar för 2020, en ekonomisk långtidsprognos samt 
sammanställning av nämndernas olika budgetyttranden.” 
 
Esa Pekka Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna delar V:s, S:s och NL:s åsikt att det finns en fara att oppositionen 
inte får lika bra tjänstemannastöd som ”alliansen”.” 
 
- - - - - 
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§ 71 KFKS 2019/65 

Exemplifiering av firmatecknare 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänstemän som enligt 10 § 
reglementet för den politiska organisationen har rätt att underteckna handlingar för 
kommunstyrelsen, i förening med kommunstyrelsens ordförande.  
 
För kommunstyrelsen kan kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid förfall för 
denne, förste vice ordförande Hans Peters eller andre vice ordföranden Khashayar 
Farmanbar, underteckna i förening med endera tjänstemannen  
 
• Stadsdirektör Lena Dahlstedt  
• Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman  
• Arbetsmarknadsdirektör Frida Plym Forshell  
• Ekonomidirektör Eva Olin  
• Kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius  
• Näringslivsdirektör Anders Börjesson  
• Personaldirektör Elisabeth Carle  
• Produktionsdirektör Välfärd samhällsservice Anette Böe  
• Produktionsdirektör Välfärd skola Einar Fransson  
• Social- och äldredirektör Anne-Lie Söderlund  
• Stadsbyggnadsdirektör Gunilla Glantz  
• Stadsjurist Sidrah Schaider  
• Strategi- och förnyelsedirektör tillika kommunikationsdirektör och biträdande 
stadsdirektör Klara Palmberg Broryd  
• Utbildningsdirektör Susanne Nord  

Ärende 
För att underlätta för externa kontakter att avgöra vilka som kan skriva på till exempel avtal 
som kommunen ingår, beslutas att kommunstyrelsen exemplifierar vilka som kan vara 
firmatecknare för kommunstyrelsen. Förteckningen är endast en exemplifiering. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 4 
Tjänsteskrivelse från controllerenheten den 21 januari 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 4 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänstemän som enligt 10 § 
reglementet för den politiska organisationen har rätt att underteckna handlingar för 
kommunstyrelsen, i förening med kommunstyrelsens ordförande.  
För kommunstyrelsen kan kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid förfall för 
denne, förste vice ordförande Hans Peters eller andre vice ordföranden Khashayar 
Farmanbar, underteckna i förening med endera tjänstemannen  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 72 KFKS 2018/451 

Revisionsrapport 6/2018 - Intern kontroll kopplat till 
räkenskaperna 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande till revisorerna angående revisionsskrivelsen 
Revisionsrapport nummer 6/2018 – intern kontroll kopplat till räkenskaperna. 

Ärende 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun har Ernst & Young (EY) 
genomfört en granskning av kommunens interna kontroll. Syftet med granskningen var att 
bedöma om kommunen har en ändamålsenlig intern kontroll kopplad till räkenskaperna. 
 
Granskningen visar att inga väsentliga brister finns. Revisorerna lämnar rekommendationer 
i syfte att förstärka den interna kontrollen. Rekommendationerna lämnas bland annat kring 
manuellt registrerade lönetransaktioner, aktivering av pågående projekt och attest av 
leverantörsfakturor. 
 
EY bedömer att kommunen har en ändamålsenlig intern kontroll. Sammantaget kan sägas 
att kommunstyrelsen har vidtagit eller avser att vidta åtgärder inom samtliga 
utvecklingsområden som föreslås i revisionsskrivelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 5 
Tjänsteskrivelse från redovisningsenheten den 15 januari 2019 
Förslag till yttrande 
Revisionsskrivelse  
Revisionsrapport nr 6/2018 - intern kontroll kollat till räkenskaperna 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 5 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande till revisorerna angående revisionsskrivelsen 
Revisionsrapport nummer 6/2018 – intern kontroll kopplat till räkenskaperna. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Lise-Lotte Rasmussen (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp. 
Emelie Friberg (S) och Mikael Carlsson (NL) instämde i protokollsanteckningen för sina 
respektive kommunstyrelsegrupper. 
 
”Vänsterpartiet tycker att kommunen i sitt yttrande över revisionsrapport nr 6/2018 borde 
svara bättre på rekommendationen som görs under punkten 6.2 Förtroendekänsliga 
kostnader. Revisorerna har återkommit flera gånger över tid med likartad kritik. När man 
skriver att kommunen ska fortsätta stärka rutinerna så är det lätt hänt att uppfatta det som 
att kommunen anser sig i princip redan uppfylla tidigare rekommendationer. Vi tycker att 
man skulle kunna uttrycka en ambition att man ska se till att kommunen stärker rutinerna 
till revisorernas belåtenhet till nästa år. Ett sätt att göra det är att ha en dialog med 
revisorerna särskilt med anledning av denna rekommendation. Vi tror att kommunen skulle 
bli mindre sårbar för misstankar om oegentligheter om vi hade ett tydligare mål med att 
stärka rutinerna.” 
 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna delar V:s och S:s kritik om rekommendationen som görs under 
punkten 6.2 Förtroendekänsliga kostnader. 
Kommunen måste följa E&Y:s rekommendation, som också står tydligt i deras rapport: 
”Rekommendation: 
• Kommunen behöver stärka sina rutiner vad gäller att verifierande underlag till kostnader i form av resor, 
representation, konferenser etc. finns bilagda till respektive verifikation. Det är av vikt att det säkerställs 
att redovisningsreglementet avseende representation efterlevs i verksamheten.” 
 
- - - - - 
  



 
61 (73) 

 18 februari 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 73 KFKS 2019/25 

SCB:s Medborgarundersökning 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Resultatet av Statistiska centralbyråns medborgarundersökning 2018 visar att Nackabornas 
nöjdhet inom undersökningens tre huvudområden samt underliggande frågeområden ligger 
på fortsatt höga nivåer, i jämförelse med de totalt 111 deltagande kommunerna i 
undersökningen. Nacka kommun är bland de tio procent bästa kommunerna när det gäller 
nöjdhet med kommunen som plats att bo och leva på (Nöjd-Region-Index) och nöjdhet 
med kommunens verksamheter (Nöjd-Medborgar-Index).  
 
De frågeområden där Nacka har fått högst betygsindex är Vatten och avlopp (betygsindex 
83), Rekommendation (betygsindex 79, det innebär att 67 procent av Nackaborna kan 
starkt rekommendera vänner och bekanta att flytta till Nacka) och Räddningstjänsten 
(betygsindex 78).  
 
Liksom tidigare år är Nackaborna minst nöjda med möjligheterna till insyn och inflytande 
över kommunala beslut och verksamheter (Nöjd-Inflytande-Index). Trots ett lågt 
betygsindex (47) ligger Nacka ändå bättre till än de flesta andra deltagande kommuner 
(genomsnittsresultatet är 42).  
 
Jämfört med undersökningen 2017 kan förändringar som innefattar ett lägre betygsindex 
framförallt noteras i frågorna som rör förskolan, stöd för utsatta personer, miljöarbete, 
trygghet och information. Andra förändringar jämfört med 2017 innefattar bland annat ett 
högre betygsindex för frågorna som rör kontakt, påverkan och förtroende.  
 
1 600 personer i åldern 18–84 år har tillfrågats och totalt 589 personer svarade vilket 
motsvarar 37 procent. 2017 hade Nacka en svarsfrekvens på 35 procent. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 7 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten den 14 januari 2019 
Medborgarundersökning, tabeller och diagram 
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Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 7 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Förskolans ras i medborgarundersökningen visar tydliga varningstecken på att kvaliteten 
inte är vad medborgarna önskar. Socialdemokraterna har i utbildningsnämnden och 
kommunfullmäktige länge påpekat att det finns ett behov av ökade resurser till förskolan. 
Framförallt så ser vi brister i personaltäthet och växande barngrupper. Under valrörelsen 
fick utbildningsnämnden ta del av en “hearing” med Förskoleupproret i Nacka. Där blev 
det tydligt att personalen har svårt att få vardagen att gå ihop. Att förskolorna tappar i 
medborgarundersökningen är inte förvånande, det är ett direkt resultat av resursbristen. 
Socialdemokraterna har föreslagit flertalet åtgärder för att stärka förskolorna i sin budget. 
Bland annat har vi föreslagit en genomlysning av barngruppernas storlek för att säkerställa 
att förskolorna kan tillgodose en god pedagogisk verksamhet och att vår personal i 
förskolan får ett bra utgångsläge för att utföra sitt jobb utan stress.” 
 
Lise-Lotte Rasmussen (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Undersökningens resultat är intressant och användbara. Dock bara till en viss del, 
försvarsfrekvensen 37% är låg. Vänsterpartiet tycker att man bör fundera på vilka de 63% 
är som inte svarat och vad de skulle kunnat svara.” 
 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande för Nackalistans kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det som är slående vid en första anblick av undersökningen är den låga svarsfrekvensen, 
vi tycker det är jätteviktigt att en noggrann bortfallsanalys görs och att man inför nästa 
undersökning ser över om man kan ändra metoden på något sätt för att få ökad andel 
svarande. SCB:s senaste medborgarundersökning från 2018 visar en stor skillnad i 
attityderna till Nacka bygger stad. En tredjedel av de svarande Nackaborna gav höga betyg 
medan en tredjedel gav låga betyg. Vad värre är att de positiva andelen har minskat medan 
de som gav låga betyg har ökat jämfört med tidigare undersökning. Samtidigt får 
kommunen låga siffror inom området Påverkan. Kan detta ha ett samband? Effekten av de 
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eskalerande byggnationerna, trafikproblemen och hoten mot grönområden mm får fler att 
bli negativa också för att de upplever sig sakna inflytande över utvecklingen.” 
 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande för Sverigedemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Statistiska centralbyråns medborgarundersökning visar till stor del att nackaborna är nöjda 
med sättet kommunen agerar på. 
 
Dock har bara 37% av de 1 600 personer som har tillfrågats också svarat. 2017 var 
svarsprocenten lika låg. 
 
Statistiska undersökningar på så låg nivå av svarsfrekvens är inte säkert signifikanta. Vi vet 
heller inte varför människor har valt att inte svara, eller vilka som inte har svarat. 
 
Om inte svarsfrekvensen blir bättre i framtiden är resultaten inte användbara, utan då 
måste vi yrka att SCB ändrar undersökningsmetod.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”När SCB:s medborgarundersökning för 2017 presenterades på kommunstyrelsens 
arbetsutskotts sammanträde 2018-02-06 lyfte Miljöpartiet frågan om att det vore bra att vid 
alla kundundersökningar lägger till en fritextruta, så att medborgarna kan komma med 
förslag eller synpunkter utöver att bara kryssa i olika svarsalternativ. Då instämde alla andra 
partier i Miljöpartiets yrkande och stadsledningskontoret gavs i uppdrag att vid kommande 
undersökningar se över möjligheten att införa ett fritextfält. 
 
Det är bra att kunna återkoppla och lyfta något som den som svarar inte anser finns med 
bland frågorna i alla de undersökningar kommunen gör. För den som ska svara på 
formuläret över nöjdheten med förskolan finns t.ex. inte möjlighet att återkoppla kring en 
av de största frågorna vad gäller situationen i förskolan: barngruppernas storlek. För den 
som inte känner att hen kan återkoppla rättvisande riskerar hela enkäten att kännas 
irrelevant och svar utebli, något som påverkar underlaget negativt. Vi tror att något så 
enkelt som en fritextruta skulle kunna lyfta svarsfrekvensen från dagens låga 37 %.” 
 
- - - - - 
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§ 74 KFKS 2019/74 

Dataskyddsombudets årsrapport 2018 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar dataskyddsombudets årsrapport för 2018.  

Ärende 
Dataskyddsförordningen trädde i kraft den 25 maj 2018 och innebär en rad förändringar 
för kommunens personuppgiftshantering. Samtliga nämnder i kommunen har utsett ett 
gemensamt dataskyddsombud. Dataskyddsombudets uppgift är att kontrollera att 
dataskyddsförordningen följs inom organisationen. 
 
Av dataskyddsombudets första årsrapport sammanställs 2018 års arbete med att 
implementera dataskyddsförordningen i organisationen. Av årsrapporten lyfts exempelvis 
vilka anpassningar verksamheterna gjort inför att dataskyddsförordningen skulle träda i 
kraft men även vilka de fortsatta utmaningarna är för verksamheterna. Dataskyddsombudet 
lyfter även vilka övergripande fokusområden som identifieras för 2019.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 11 
Tjänsteskrivelse från juridik-och kanslienheten den11 januari 2019 
Bilaga 1 Dataskyddsombudets årsrapport 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 11 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar dataskyddsombudets årsrapport för 2018.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 75 KFKS 2018/807 

Rening av dagvattnet till Järlasjön 
Politikerinitiativ den 27 augusti 2018 av Jan-Eric Jansson (KD) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå politikerinitiativet i sin helhet. Politikerinitiativet är 
därmed färdigbehandlat. 
 

Ärende 
I politikerinitiativet föreslås att kommunen gör en ny förutsättningslös utredning om hur 
reningen av dagvattnet från Sickla ska ske, speciellt med avseende på möjligheten att bygga 
en sedimenteringstunnel till Svindersviken. 
 
Kommunstyrelsens bedömning är att tillräckliga utredningar har genomförts inom ramen 
för pågående miljödomsprocess gällande reningsbassängen i Kyrkviken. Mark-och 
miljödomstolen meddelade i dom den 19 december 2018, tillstånd för kommunen att 
anlägga en dagvattenanläggning i Kyrkviken samt att utföra dagvattenrening i anläggningen 
i 15 år.  
Mot denna bakgrund bedöms det inte nödvändigt att göra ytterligare en utredning varför 
politikerinitiativet avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 12 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 8 januari 2018 
Politikerinitiativ 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 22 januari 2019 § 12 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå politikerinitiativet i sin helhet. Politikerinitiativet är 
därmed färdigbehandlat. 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutar att ärendet ska kompletteras med en 
tydligare redogörelse av gällande rättsläge till kommunstyrelsens sammanträde den 18 
februari 2019.  
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Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson 
(V), Mikael Carlsson (NL) och Esa Pekka Örmä (SD), bifall till förslaget i 
politikerinitiativet. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Reservation 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet anser att politikerinitiativet borde bifallas. Det finns uppenbarligen olika 
tolkningar av vad domen betyder och ska tolkas angående skärmbassängens vara i 
framtiden och därför är det klokt anser vänsterpartiet att utreda och överväga fler och 
eventuellt bättre alternativ än skärmbassängen.” 
 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Oron för vattenkvaliteten i Järlasjön är inte helt stillad av den föreslagna skärmbassängen. 
Skärmbassängen har visserligen fått tummen upp av Mark- och Miljödomstolen, vilket 
förstås är grundläggande, men det är ett stort område som ska avvattnas till Kyrkviken, så 
belastningen är hög.  
Att det inte räcker med skärmbassängen är uppenbart, det måste till ytterligare åtgärder 
uppströms. Vi konstaterar emellertid att sådana åtgärder planeras. Det minskar också oron. 
Men vissa av dessa åtgärder verkar motstridiga, så vi behöver ytterligare förklaring av hur 
det är tänkt. 
Vår oro är dock tillräckligt stillad för att vi inte ska fortsätta att kräva ny utredning.” 
 
Esa Pekka Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna stödjer politikerinitiativet från KD. Boende kring Järlasjön är mycket 
bekymrade över hur dagvattnet renas med skärmbassäng. Det är inte orimligt att utreda hur 
realistiskt och hur dyrt tunnelalternativet skulle vara.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet yrkar på bifall till politikerinitiativet och vill att förutsättningarna för en 
sedimenteringstunnel mot Svindersviken utreds som alternativ till reningsbassängen i 
Kyrkviken.  
Enligt domen i Mark- och miljödomstolen är tillståndet för en eventuell reningsbassäng 
tidsbegränsat till 15 år. I ärendets tjänsteskrivelse gör kommunens tjänstepersoner 
bedömningen att det efter 15 år räcker med en anmälan till kommunens egen 
miljötillsynsenhet för att få fortsätta med den miljöfarliga verksamheten skärmbassängen 
utgör. Vi finner det märkligt att Mark- och miljödomstolen inte skulle kräva en ny prövning 
efter 15 år eftersom tidsbegränsningen finns med i domstolsutslaget.  
 
Till dess att ärendet ska behandlas i kommunstyrelsen vill vi att ärendet kompletteras med 
en skriftlig försäkran från berörd myndighet, att det räcker med en anmälan till 
kommunens egen tillsynsenhet om skärmbassängen behöver brukas längre tid än 15 år. Om 
ärendet inte kompletteras med en sådan försäkran kommer vi i kommunstyrelsen att yrka 
på en återremiss för att klargöra vem som efter 15 år beslutar om skärmbassängen får vara 
kvar eller inte. Om det krävs en ny tillståndsprövning efter 15 år riskera det att leda till höga 
kostnader för kommunen.” 
 
- - - - - 
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§ 76 KFKS 2017/889 

Politikerinitiativ – Sveriges finaste vigselbevis 
Politikerinitiativ den 2 oktober 2017 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen noterar att kommunikationsenheten har fått i uppdrag att ta fram ett 
eller flera vigselbevis och att det därmed uppfyller intentionerna bakom politikerinitiativet. 
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat.  
 
2. Kommunstyrelsen avslår politikerinitiativet i den del som avser att anlita en känd 
konstnär för att utforma ett nytt vigselbevis. 

Ärende 
Ett politikerinitiativ om att kommunen ska ta fram ett finare vigselbevis genom att anlita en 
känd konstnär har kommit in. Politikerinitiativet visar på att det finns behov av att se över 
utformningen av det vigselbevis som används i kommunen idag och att det med fördel kan 
förbättras. Kommunikationsenheten har med anledning av detta fått i uppdrag att ta fram 
ett eller flera förslag på vigselbevis. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 17 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 25 januari 2019 
Politikerinitiativ 
Nackas nuvarande vigselbevis 
Dokument med text från vigseln, Till minne av vigseln 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 februari 2019 § 17 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
1. Kommunstyrelsen noterar att kommunikationsenheten har fått i uppdrag att ta fram ett 
eller flera vigselbevis och att det därmed uppfyller intentionerna bakom politikerinitiativet. 
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat.  
2. Kommunstyrelsen avslår politikerinitiativet i den del som avser att anlita en känd 
konstnär för att utforma ett nytt vigselbevis. 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mikael Carlssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi tycker det är bra att politikerinitiativet till stor del bifölls. Dock ser vi gärna att 
kommunen framöver låter en riktigt känd konstnär ta fram ett vigselbevis. Både för att ge 
ett mervärde till alla som väljer en borgerlig vigsel genom kommunens försorg, och för att 
stärka Nacka kommun som varumärke. 1986 målade konstnären Andy Warhol av en 
Absolut vodkaflaska i neonfärger vilket hjälpte till att lyfta Absolut vodka till en av världens 
mest sålda spritsorter. Vi tror att ett riktigt fint vigselbevis designat av en riktigt känd 
konstnär, skulle vara en lönsam investering i varumärket ”Nacka kommun”.” 
 
- - - - - 
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§ 77 KFKS 2018/888 

Val av ersättare (MP) till Sweden Green Building 
Councils årsstämma 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att välja Martina Hallin (MP) som ersättare. 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 44 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 78 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
BRÅ, brottsförebyggande rådet från Bosse Ståldal (NL) 
samt val av ny ledamot för tiden intill utgången av 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen beviljar begäran om entledigande. 
 
Som ny ledamot väljs Kristina Granlund (NL). 
 
- - - - - 
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§ 79 KFKS 2018/888 

Val av en ägarrepresentant (M) och en ersättare (S) i 
samordningsförbundet VärNa för perioden 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att välja Mats Gerdau (M) som ägarrepresentant. 
 
Som ersättare väljs Andreas Andersson (S). 
 
- - - - - 
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§ 80  

Övriga frågor  

Två inkomna politikerinitiativ 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativen till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 

Aktivitets- och rekreationspark i Gröna Dalen  KFKS 2019/210 
Politikerinitiativ den 18 februari 2019 av Hans Peters (C) med förslag att ge berörda 
nämnder i uppdrag att planera för och genomföra projektet ”Gröna Dalen – en härlig 
aktivitets- och rekreationspark” 

Lokaler i Älta centrum för kultur- och fritidsbehov KFKS 2019/211 
Politikerinitiativ den 18 februari 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) med 
förslag om att 

- kommunstyrelsen ger tjänstepersonerna i särskilt uppdrag att inom ramen för 
planerna för kultur- och fritidsverksamhet se över vilka lediga lokaler i direkt 
anslutning till de planerade som kan finnas samt att 

- kommunen tittar på möjligheten att tillfälligt och i väntan på att Älta ”vuxit färdigt” 
(låta) iordningställa co-working-platser för enskilda privatpersoner och näringsidkare 
alternativt 

- kommunen tittar på möjligheten att tillfälligt och i väntan på att Älta ”vuxit färdigt” 
(låta) iordningställa co-working-platser för Nacka kommuns anställda. 

Fråga om hiss mellan Danvikshem och Finnboda 
På kommunstyrelsens sammanträde den 18 juni 2018 fattade kommunstyrelsen beslut om 
att utreda förutsättningarna för att bygga en hiss mellan Danvikshem och Finnboda. Detta 
baserade sig på politikerinitiativ från Khashayar Farmanbar (S) och ordförandeinitiativ av 
Mats Gerdau (M).  
Helena Westerling (S) tog upp att det skulle vara bra att få en redovisning om vad som 
händer med utredningen. 
 
Mats Gerdau (M) informerade att ärendet kommer att behandlas på kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott den 12 mars 2019. 
 
- - - - - 


